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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Sănătăţii va prezenta premierului rezultatul discuţiei cu reprezentanţii Federaţiei Sanitas  
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a discutat cu reprezentanţii Federaţiei Sanitas soluţiile propuse de grupul 
ministerial de lucru, pentru a rezolva criza din Sănătate şi Asistenţă socială, iar aceasta s -a angajat să 
prezinte premierului, în cursul zilei de miercuri, rezultatul dialogului cu reprezentanţii sindicatelor, pentru a 
se putea lua o decizie la nivelul Guvernului, se arată într-un comunicat al Federaţiei. 
Conform sursei citate, principalele discuţii s-au purtat în jurul solicitării Federaţiei de a se elimina plafonul de 
30% pe ordonator principal de credite, impus de Legea salarizării bugetare, plafon care limitează acordarea  
sporurilor din noul Regulament. O posibilă soluţie avansată este excluderea din limita celor 30 de procente a 
plăţii suplimentare pentru zilele de sâmbătă, duminică şi sărbătorile legale, precum şi a plăţii suplimentare 
pentru gărzi.  
Federaţia Sanitas a cerut, în continuare, acordarea creşterilor salariale pentru tot personalul din sănătate şi 
asistenţă socială, precum şi negocierea şi semnarea Contractelor colective de muncă la nivelul celor două 
sectoare de activitate, revendicări cu care a declanşat programul de proteste.  
"Contrar unor declaraţii din spaţiul public, noi, Sanitas, considerăm că modificarea Legii 153/2017 este 
singura soluţie pentru un sistem de salarizare corect şi nediscriminatoriu în sănătate şi asistenţă socială. În 
forma actuală a legii sunt multe inechităţi şi omisiuni ce trebuie rezolvate. În discuţia de astăzi cu 
reprezentanţii Ministerului Sănătăţii s-au atins mai multe probleme pe acest subiect. Dar până la 
materializarea promisiunilor guvernamentale, Federaţia Sanitas respectă decizia Consiliului Naţional Sanitas 
privind programul de proteste, respectiv organizarea grevei de avertisment în data de 7 mai şi declanşarea 
grevei generale începând cu 11 mai. Vrem să vedem o soluţie clară, completă, asumată şi adoptată de 
guvern, astfel încât nici un angajat din sănătate şi asistenţă socială să nu mai înregistreze pierderi de venituri 
salariale", a declarat Leonard Bărăscu, preşedintele Sanitas, citat de Agerpres.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Scrisoare deschisă pentru susținerea revendicărilor asistenților sociali din spitale 
La solicitarea asistenților sociali care își desfășoară activitatea în spitale, CNASR transmite public că susține 
revendicările salariale ale asistenților sociali ce sunt parte a echipei multidisciplinare, inclusiv acordarea sporurilor 
pe care le primesc și ceilalți profesioniști. Fiecare categorie profesională din sectorul sanitar este importantă și 
decisivă pentru furnizarea serviciilor de calitate și pentru bunastarea și siguranța beneficiarului/pacientului. 
Potrivit unui comunicat remis ȘTIRIPESURSE.RO, Colegiul Național al Asistenților Sociali militează pentru redarea 
demnității profesiei de asistent social și face apel pentru luarea celor mai bune decizii astfel încât să nu se 
genereze discriminări între diferite categorii profesionale care își desfășoară activitatea în sectorul de sănătate. 
Ca organizație profesională, Colegiul Național al Asistenților Sociali din România reprezintă, apără și promovează 
drepturile și interesele membrilor la nivel local, național și internațional, apăra onoarea, libertatea și 
independența profesională a asistentului social în exercitarea profesiei, asigură respectarea de către asistenții 
sociali a obligațiilor care le revin față de beneficiari, instituții și societate, în concordanță cu normele deontologice 
ale profesiei. 
Colegiul Naţional al Asistenţilor Sociali în calitate de autoritatea română competentă pentru reglementarea 
profesiei de asistent social a realizat demersuri în luna decembrie 2017, februarie 2018 și aprilie 2018 către 
Ministerul Muncii și Justiției Sociale, Ministerul Sănătății și Administrația Prezidențială, demersuri cu privire la 
încadrarea și salarizarea unitară a asistenților sociali. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ședință URGENTĂ la Guvern: Tudorel Toader, Lia Olguța Vasilescu și Sorina Pintea au fost chemați de Viorica 
Dăncilă 
UPDATE O parte dintre miniștri, în frunte cu Eugen Teodorovici, Grațiela Gavrilescu, Rovana Plumb, Victor 
Negrescu au participat la ședința interministerială a Consiliului Interministerial pentru Pregătirea şi Exercitarea 
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Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. Sorina Pintea a discutat cu premierul despre stadiul 
negocierilor cu sindicaliștii. 
 
Știrea inițială 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a venit miercuri la Guvern, pentru a prezenta premierului Viorica 
Dăncilăpropunerile pe tema salarizării, după discuţiile purtate în cursul acestei zile cu sindicatele din domeniu. 
Sorina Pintea a anunţat, la finalul discuţiilor purtate miercuri cu reprezentanţi ai sindicatelor din domeniul 
Sănătăţii, că va prezenta premierului propunerile pe tema salarizării din sectorul medical. 
"Este vorba despre nişte propuneri pe care sindicatele le-au făcut pentru a rezolva problemele salarizării din acest 
an, propuneri pe care o să le prezint doamnei prim-ministru în cursul zilei de astăzi. Propunerile sunt aproximativ 
aceleaşi care au fost făcute după mitingul din Piaţa Victoriei, (...) propuneri pe care le analizăm, o să le propun 
doamnei prim-ministru", a declarat Pintea. 
Ministrul a spus că propunerile, în mare parte, sunt "aproximativ aceleaşi", întrebată dacă acestea coincid cu cele 
ale autorităţilor. 
"Sunt şi aceste propuneri, sunt făcute, sunt transmise doamnei prim-ministru. În mare parte, pot să vă spun că 
sunt aproximativ aceleaşi cu cele făcute de sindicate, dar va trebui să le analizăm, să mai facem nişte simulări 
astfel încât scopul modificărilor pe care le vom face ulterior să fie atins, adică nimeni să nu piardă din veniturile 
obţinute deja, să nu existe aceste probleme care există în acest moment", a explicat Pintea. 
Miercuri, la Palatul Victoria, s-au mai prezentat ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, şi ministrul Justiţiei, Tudorel 
Toader. 
Reprezentanţii Sanitas au transmis, printr-un comunicat, că principalele discuţii s-au purtat în jurul revendicării 
Federaţiei de a se elimina plafonul de 30% pe ordonator principal de credite, impus de Legea salarizării bugetare, 
plafon care limitează acordarea sporurilor din noul Regulament. 
”O posibilă soluţie avansată este excluderea din limita celor 30 de procente a plăţii suplimentare pentru zilele de 
sâmbătă, duminică şi sărbătorile legale, precum şi a plăţii suplimentare pentru gărzi. Federaţia Sanitas a cerut, în 
continuare, acordarea creşterilor salariale pentru tot personalul din sănătate şi asistenţă socială, precum şi 
negocierea şi semnarea Contractelor colective de muncă la nivelul celor două sectoare de activitate, revendicări 
cu care a declanşat programul de proteste”, se arată în comunicat. 
Sindicaliştii consideră că ”modificarea Legii 153/2017 este singura soluţie pentru un sistem de salarizare corect şi 
nediscriminatoriu în sănătate şi asistenţă socială”. 
”În forma actuală a legii sunt multe inechităţi şi omisiuni ce trebuie rezolvate. În discuţia de astăzi cu 
reprezentanţii Ministerului Sănătăţii s-au atins mai multe probleme pe acest subiect. Dar, până la materializarea 
promisiunilor guvernamentale, Federaţia Sanitas respectă decizia Consiliului Naţional Sanitas privind programul 
de proteste, respectiv organizarea grevei de avertisment în data de 7 mai şi declanşarea grevei generale începând 
cu 11 mai. Vrem să vedem o soluţie clară, completă, asumată şi adoptată de guvern, astfel încât nici un angajat 
din sănătate şi asistenţă socială să nu mai înregistreze pierderi de venituri salariale”, a declarat Leonard Bărăscu, 
preşedintele Sanitas, citat în comunicat. 
Sindicaliştii din sănătate acuză discriminări în noul sistem de salarizare, spunând că există două categorii de 
angajaţi - medici şi asistenţi - ale căror salarii au crescut, însă există cel puţin alte şapte categorii care în urma 
aplicării legii salarizării pierd lunar din venit sume care ajung până la 1.300 de lei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 DECLARAŢIA ZILEI: Klaus Iohannis va sesiza Curtea Constituţională a României şi Comisia de la Veneţia pe 
legile Justiţiei/ Replica ministrului Toader: Dă indicaţii judecătorilor constituţionali 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat miercuri că va sesiza Curtea Constituţională şi Comisia de la Veneţia pe 
pachetul de legi ale Justiţiei. În replică, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, miercuri, că demersul 
preşedintelui de a sesiza CCR şi Comisia de la Veneţia intra în atribuţiile sale constituţionale, însă a precizat că a 
observat că "preşedintele României dă indicaţii judecătorilor constituţionali". 
"Constat chiar de la început că ele (n.r.: legile Justiţiei) nu sunt deplin adecvate nici cadrului constituţional intern şi 
nici standardelor europene în materie. Unele dispoziţii de modificare a legii 303/2004 au fost declarate 
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neconstituţionale în două rânduri. Cu toate acestea, chestiuni privind integritatea şi răspunderea magistraţilor 
contravin Constituţiei. Lege 304/2004 a ajuns la promulgare şi am constat că ridică probleme. Noile reglemetări 
riscă să blocheze actul de justiţie. Apoi sunt create noi structuri menite nu să eficientizeze justiţia, ci să timoreze 
magistraţii. Nici legea 317/2004 nu are o redactare mai fericită căci ea instituie o segregare a garantului 
independenţei justiţiei, prin mutare de la CSM, la secţii. (...) Am decis, ca atare să trimit întregul pachet înapoi la 
CCR şi în paralel să sesizez Comisia de la Veneţia. De aceea fac un apel către CCR de a nu se grăbi şi a conlucra cu 
organismul european care contribuie de aproape 30 de ani la dezvoltarea unui patrimoniu constituţional comun în 
Europa şi care sprijină statele în materie de democraţie, inclusiv prin acordarea unui sprijin constituţional de 
urgenţă. Sunt convins că judecătorii CCR vor avea toată deschiderea pentru un demers care îşi propune să asigure 
respectare principiilor şi valorilor europene în România", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului a mai anunţat că după ce CCR se va exprima va face o nouă analiză a legilor şi va decide atunci dacă 
se impune o reexaminare. 
Klaus Iohannis a amintit inclusiv de Ordonnaţa 13, acuzând partidul de guvernământ de asalt asupra Justiţiei. 
"Atunci, la începutul anului 2017 au venit cu acea infamă OUG 13. Acea ordonanţă am reuşit s-o oprim împreună. 
Sute de români de bună credinţă au protestat în stradă pentru acest lucru. Asaltul s-a mutat în Parlament, iar 
demersul a ajuns acum şi în faza în care se cere promulgarea acestor legi. Procedura originală, ca să nu mă exprim 
altfel, graba lipsită de orice justificare şi modul autoritar în care s-au desfăşurat dezbaterile parlamentare au 
determinat foarte multă neîncredere. Reforma justiţiei, cum este clamată de PSD, este în continuare contestată de 
asociaţiile progesionale ale magistraţilor şi trezeşte mari îngrijorări ale partwenerilor externi. Nu putem să 
asistăm pasiv la o rescriere a Constituţie. Întregul pachet legislativ a fost adoptat, atenţie de Parlament, într-o 
săptămţnă, şi apoi au foat necesare 4 luni şi trei decizii ale CCR pentru a corecta unele prevederi. Toate acestea 
dovedesc faptul că rezultatul dezbaterilor parlamentare ar fi avut de câştigat dacă textele au fost mai bine 
fundamente şi dezbătute. Mă refer la Legea 303/2004, 304/2004 şi legea 317/2004", a mai spus Iohannis. 
Preşedintele României, Klaus Iohannis, a susţinut astăzi o declaratie de presă, la Palatul Cotroceni. 
Săptămâna trecută, tot în cadrul unei declaraţii de presă, şeful statului a cerut demisia premierului Viorica 
Dăncilă.  
Toader, despre demersul lui Klaus Iohannis: Am văzut că dă indicaţii judecătorilor constituţionali 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, miercuri, că demersul preşedintelui de a sesiza CCR şi Comisia de la 
Veneţia intra în atribuţiile sale constituţionale, însă a precizat că a observat că "preşedintele României dă indicaţii 
judecătorilor constituţionali". 
 
"Am văzut din declaraţia preşedintelui, ca şi precedentul preşedinte că dă indicaţii judecătorilor constituţionali să 
nu se grăbească şi să analizeze corect sesizarea. De unde ai deduce, că sfatul era necesar, era contrariu pentru că 
judecătorii se grăbeau sau pentru că analizau corect. Eu nu cred că e necesară această îndrumare către judecătorii 
CCR. În al doilea rând observaţi deciziile pe care Curtea le-a pronunţat cu privire la proiectele acestea de lege că in 
fiecare dintre ele a făcut referire -CCR - la standardele comisiei de la Veneţia. Prin urmare, eu vă spun ceea ce am 
mai spus - faptul că atunci când CCR adoptă o deczie, indiferent care este, soluţia, chiar dacă nu are un aviz cerut 
şi primit de la Comisia de la Veneţia, CCR ţine cont de standardele stabilite de Comisia de la Veneţia", a spus 
Tudorel Toader. 
Solicitat să comenteze afirmaţia preşedintelui Klaus Iohannis conform căreia legile ar putea afecta funcţionarea 
instanţelor şi ar putea bloca instanţele, Tudore Toader a spus: „Îndemnul meu este următorul: să-l întrebaţi pe 
Preşedinte de ce şi prin ce se poate produce acest rezultat. Să vină preşedintele să spună articolul X poate să 
creeze acest rezultat pentru că şi să motiveze. Nu îmi cerţi mie să motivez afirmaţia altcuiva." 
Ministrul Justiţiei a spus că afirmaţia şefului statului că s-ar putea rescrie din mers Constituţia nu are acoperire. 
„Vă mărturisesc că le-am citit pe internet (declaraţiile preşedintelui Klaus Iohannis-n.r.). De foarte multe ori am 
spus şi repet următorul lucru: să ne cunoaştem, să ne respectăm limitele de comeptenţă legală şi constituţională. 
Faptul că preşedintele republicii vrea să sesizeze CCR, Comisia de la Veneţia, intră în limitele de competenţă 
constituţională ale preşedintelui. Modul în care îşi exprimă public această competenţă depinde de fiecare 
preşedinte (...). Am văzut şi eu preocuparea dânsului, să nu zic îngrijorarea, că este un termen care a fost folosit 
de-a lungul timpului, ca nu cumva din mers să se rescrie Constituţia. Categoric afirmaţia nu are nicio acoperire. 
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Noi avem o Constituţia din categoria celor clasificate semirigide, adică o Constituţie cu o procedură foarte greoaie 
de modificat. Constituţia nu se modifică din mers, se revizuieşte după o procedură destul de complicată, riguroasă, 
care presupune şi ¾ din numărul parlamentarilor, majoritate calificată, după părerea mea greu de atins în această 
perioadă”, a declarat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, la finalul şedinţei Comisiei speciale privind justiţia. 
Tudorel Toader a afirmat că articolele declarate neconstituţionale de CCR au fost de cele de necorelare legislativă, 
nu de fond. 
„Am văzut afirmaţia potrivit căreia pe legile justiţiei au fost necesare trei Decizii ale CCR. Este firesc, dacă ai trei 
legi, fiecare lege este criticată şi Curtea se pronunţă de fiecare dată când este sesizată. (...) Curtea a admis în total 
22 de soluţii legislative din totalul celor trei legi de sute de articole. Multe dintre ele cele admise ca 
neconstituţionale sunt de necorelare legislativă şi nu pe fond a reglementării contrare a Constituţiei”, a mai spus 
ministrul. 
Toader a spus că a fost suprins de faptul că preşedintele Klaus Iohannis critică indirect Decizia CCR. 
„Am observat că a exprimat preocupare pentru faptul că prin legile cele trei ale justiţiei au fost consacrate 
instituţii noi. Sigur făcea referire la acea secţie specială de anchetare a eventualelor fapte care pot fi comise de 
către magistraţi. Aici critica m-a surprins pentru că indirect critică Decizia CCR, care a consacrat 
constituţionalitatea respectivei soluţii legislative. Prin urmare, are competenţa constituţională să sesizeze CCR. 
Pentru mine era previzibil faptul că o va sesiza, rămâne să motiveze (...)”, a spus Toader. 
Greblă, despre sesizarea lui Iohannis: Preşedintele e obligat să promulge legile justiţiei 
Fostul judecător CCR Toni Greblă consideră că hotărârea de miercuri a preşedintelui Klaus Iohannis de a sesiza 
CCR şi Comisia de la Veneţia privind legile justiţiei este o decizie politică, nu de verificare a constituţionalităţii 
acestora. Greblă susţine că Iohannis e obligat să promulge legile. 
„Nu aş putea să analizez din punct de vedere juridico-constituţional, în mod sigur este o decizie politică, decizie ce 
ţine de calendarul poltiic intern, decât de verificarea constituţionalităţii celor trei legi”, a explicat fostul preşedinte 
CCR, Toni Greblă, pentru MEDIAFAX. 
Referitor la Direcţia de Investigare a magistraţilor, fostul magistrat CCR a mai spus că este necesară o structură 
menită să „elimine presiunea exercitată de procurori asupra judecătorilor”, subliniind totodată că nu există un 
termen la care Comisia de la Veneţia să emită un aviz la cererea preşedintelui Klaus Iohannis. 
„În primul rând, această aşa-zisă structură nouă este deja existentă şi ea funcţionază în cadrul DNA. Acum nu s-a 
făcut decât să fie luată de la DNA şi dată în competenţa Parchetului General. Măsura este necesară pentru a 
elimina presiunea sau pos ibila presiune exercitată de procurori din DNA asupra judecătorilor. Oricum e o 
chestiune de oportunitate, şi nu văd de ce ar putea să comenteze Comisia de la Veneţia. În primul rând, nu e 
obligată Comisia de la Veneţia să emită un punct de vedere pe examinarea celor trei legi, în al doilea rând, nu este 
ţinută de niciun termen, astfel încât Preşedintele va trebui să le promulge după ce ele vor fi verificate din punct 
de vedere al constituţionalităţii de către Curtea Constituţională. Pe procedură internă, va fi obligat să le promulge, 
neavând un text care să-i permite să aştepte sine die (fără o dată precisă, n.r.) răspunsul Comisiei de la Veneţia. 
Nu e un termen legal la care să permită, până la venirea acestui punct de vedere respectiv. Avizul de la Veneţia 
are caracter absolut consultativ, spre deosebire de celelalte acte pe care le emite Comisia de Veneţia care, odată 
însuşite de Consiliul Europei, devin obligatorii pentru toate statele membre”, a mai spus fostul judecător. 
„Curtea Constituţională s-a pronunţat deja prin examinarea în etapa anterioară a acestei structuri de la nivelul 
Parchetului General şi a spus că e constituţional opinat că chiar e oportunun. Din acest punct de vedere, 
preşedintele nu are alte posibilităţi decât, după parcurgerea acestor etape... Sesizarea CCR e o procedură 
prevăzută de Constituţie. După parcurgerea şi acestor etape, preşedintele este obligat să promulge legile”, a mai 
spus fostul preşedinte CCR. 
Dan Barna: Preşedintele Iohannis confirmă ceea ce USR spune de un an, că aceste legi sunt toxice 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat, miercuri, că anunţul preşedintelui Klaus Iohannis referitor la legile Justiţiei 
confirmă ceea ce USR spune de un an de zile că "aceste legi sunt toxice" şi că, de fapt, "atacă statul de drept fără 
niciun fel de echivoc”. 
”Preşedintele Klaus Iohannis ne-a anunţat că va sesiza CCR şi Comisia de la Veneţia. Sunt două veşti foarte 
valoroase pentru democraţia din România. Preşedintele Klaus Iohannis este cea mai reprezentativă persoană 
politică din statul român, fiind ales direct cu aproape 7 milioane de voturi, ceea ce îi dă o legitimitate foarte mare 
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iar faptul că prin aceste decizii preşedintele Iohannis confirmă ceea ce USR spune de un an de zile că aceste legi 
sunt toxice şi că, de fapt, atacă statul de drept fără niciun fel de echivoc. Începând cu Ordonanţa 13, în Parlament 
prin modalităţile creative - muzică în Comisia Iordache, protest în faţa plenului pentru blocarea dezbaterilor... 
Toate aceste elemente au ajuns pe masa preşedintelui, care nu face altceva decât să confirme ceea ce o ţară 
întreagă vede, că după câştigarea alegerilor cu nişte cartonaşe colorate mincinoase PSD nu a făcut timp de un an 
şi jumătate altceva decât să atace organizat şi structurat Justiţia română şi să încerce să şi-o subordoneze pe toate 
căile”, a declarat preşedintele USR, Dan Barna. 
El a mai spus că faptul că preşedintele trimite aceste legi înapoi la CCR pentru analiză este un lucru bun. 
”De asemenea, faptul că în sfârşit, în mod direct, pentru că a existat şi iniţiativa liberalilor la nivel european, 
România întreabă Comisia de la Veneţia este un lucru foarte bun, care ne dă încredere şi confirmă faptul că dacă 
societatea se activează, dacă opoziţia îşi păstrează implicarea activă în protecţia Justiţiei mai există o şansă pentru 
România şi mai există o şansă ca Justiţia din România să nu devină un breloc la cheremul dlui Dragnea şi al altor 
condamnaţi penal, dl Vâlcov, care conduc vremelnic statul român”, a adăugat preşedintele USR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei participă la "Ora Guvernului", joi, la Senat, la invitaţia liberalilor, pentru a da explicaţii cu 
privire la raportul GRECO 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a confirmat, într-o postare pe Facebook, participarea la plenul de joi al 
Senatului, la "Ora Ministrului", după o propunere făcută de către PNL, pentru a da explicaţii cu privire la raportul 
GRECO. 
"Mâine, 3.05.2018, la orele 12.00, la invitaţia PNL, voi participa la "Ora Guvernului" pentru a răspunde la 
întrebările referitoare la Raportul GRECO! În acest sens, pe data de 25.04.2018, la orele 13.01, am primit invitaţia, 
confirmând participarea în aceeaşi zi, la orele 17.07!", a scris ministrul Justiţiei pe Facebook. 
Liderul PNL, Ludovic Orban, a anunţat miercuri că liberalii solicită demisia lui Tudorel Toader din funcţia de 
ministru al Justiţiei "din mai multe motive". 
"În primul rând pentru faptul că a iniţiat, chiar dacă nu direct ci pe sub masă, prin trio-ul anti-justiţie Şerban 
Nicolae-Florin Iordache-Eugen Nicolicea, nişte proiecte legislative care s-au dovedit până acum neconstituţionale, 
care ne-au creat probleme uriaşe pe plan internaţional şi care au pus sub semnul îndoielii independenţa în 
România. Avem şi un motiv foarte concret. De asemenea, demersul lamentabil de revocare a procurorului-şef al 
DNA şi lipsa de fundament în demersul pe care l-a făcut îl indică ca un candidat cert pentru a-şi da demisia şi a 
părăsi acest guvern", a afirmat Orban. 
La rândul său, deputatul PNL, Ioan Cupşa, a anunţat că PNL va depune peste două săptămâni o moţiune simplă 
prin care liberalii vor cere demisia lui Tudorel Toader din funcţia de ministru al Justiţiei. 
Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO), un organism al Consiliului Europei, a publicat miercuri un raport 
despre România în care îşi exprimă "profunda îngrijorare" faţă de anumite aspecte ale reformelor sitemului de 
justiţie adoptate de Parlamentul de la Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate joi sesizarea privind legea referendumului 
Curtea Constituţională a României va discuta, joi, obiecţia de neconstituţionalitate privind modificarea legii 
Referendumului, CCR fiind sesizată de un număr de 28 de senatori aparţinând USR şi PNL, aceasta fiind a doua 
oară când judecătorii CCR dezbat această lege. 
Pe 4 aprilie, plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, cu 195 de voturi „pentru”, 71 de voturi „împotrivă” şi 6 
abţineri, proiectul legii referendumului, preşedintele fiind scos din procedura organizării referendumului. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, 18 aprilie, că va sesiza Curtea Constituţională, având ”oarece 
nemulţumiri”, în contextul în care Parlamentul a aprobat legea referendumului în varianta iniţială, fără să ţină 
cont de temele din cererea de reexaminare formulată de şeful statului. 
”Legea referendumului, aşa cum a ajuns acum la mine, nu va fi promulgată. Eu am oarece nemulţumiri faţă de 
această lege şi voi solicita opinia Curţii Constituţionale”, a spus Klaus Iohannis. 
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Grupul parlamentar PNL din Senat, căruia i s-au raliat şi 13 senatori USR, au înaintat la CCR, la începutul lunii 
septembrie, o sesizare privind proiectul de lege care modifică Legea referendumului. 
CCR a admis, la începutul lunii octombrie, sesizarea PNL şi USR privind proiectul de lege care modifică Legea 
referendumului, în care se contestă faptul că Parlamentul, CCR şi preşedintele au fost eliminaţi din procedura de 
stabilire a obiectului şi datei de organizare a scrutinului. Prevederea potrivit căreia data organizării 
referendumului pentru revizuirea Constituţiei ar urma să fie stabilită de Guvern nesocoteşte competenţele 
constituţionale conferite Parlamentului, a statuat CCR care a admis, cu unanimitate, sesizarea depusă de PNL şi 
USR. 
Curtea a apreciat că este întemeiată critica referitoare la faptul că, prin art.6 alin.(5) fraza a doua din legea de 
modificare a Legii nr.3/2000, data organizării referendumului pentru revizuirea Constituţiei ar urma să fie stabilită 
de Guvern, fiind nesocotite, astfel, competenţele constituţionale conferite Parlamentului, prin art.151, în ceea ce 
priveşte dreptul de a declanşa un referendum naţional. 
CCR a declarat neconstituţională şi abrogarea art.15 alin.(1) din Legea nr.3/2000, care stipulează expres că 
obiectul şi data referendumului se stabilesc prin lege. 
Legea s-a întors în parlament şi a fost adoptată de Senat cu 175 de voturi „pentru”, 28 „împotrivă” şi 33 de 
abţineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR decide joi când se va pronunţa pe tema refuzului lui Iohannis de a o revoca pe Kovesi 
Curtea Constituţională va stabili, joi, termenul pentru pronunţarea pe sesizarea făcută de Guvern cu privire la 
refuzul lui Klaus Iohannis de a o revoca pe Laura Codruţa Kovesi din funcţia de procuror-şef al DNA. 
Pe 23 aprilie, Curtea Constituţională a primit sesizarea Guvernului cu privire la refuzul preşedintelui Klaus Iohannis 
de a o revoca din funcţie pe şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, 23 aprilie, după întâlnirea cu premierul, că i-a prezentat 
Vioricăi Dăncilă proiectul de sesizare a CCR, iar aceasta a fost de accord şi l-a semnat. 
Şeful statului a refuzat să dea curs cererii de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, anunţând că motivele invocate de 
ministrul Justiţiei nu au fost de natură să îl convingă. 
Pe 22 februarie, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a cerut revocarea şefei DNA, reţinând în sarcina acesteia 20 de 
„acte şi fapte de netolerat”. Printre acestea, Toader a menţionat ancheta în cazul OUG 13, refuzul de a se 
prezenta la audierile din Parlament, falsurile din dosare, lipsa unei reacţii adecvate în cazul presupuselor abuzuri 
de la DNA Ploieşti, precum şi afectarea imaginii României prin dezinformarea forurilor europene. 
Timp de 80 de minute, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a prezentat, în sinteză, raportul de 36 de pagini privind 
activitatea managerială la nivelul conducerii DNA, reţinând în sarcina Laurei Codruţa Kovesi 20 de „acte şi fapte de 
netolerat”, pentru care a cerut revocarea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UNJR va trimite Comisiei speciale parlamentare observaţii la proiectul de modificare a Codurilor! Gîrbovan: 
'Nu pot fi tratate cu uşurinţă' 
Uniunea Naţională a Judecătorilor din România va trimite Comisiei parlamentare speciale pe legile Justiţiei 
observaţii punctuale la proiectul de modificare a Codurilor penale, de procedură penală şi de procedură civilă, a 
anunţat miercuri, în şedinţa de dezbateri generale, preşedintele UNJR, Dana Gîrbovan. 
"Uniunea Judecătorilor va trimite, la fel cum am făcut şi în trecut, observaţii punctuale, sunt încă în lucru. Sunt 
chestiuni care nu pot fi tratate cu uşurinţă şi cererea noastră către Comisia specială este de a veni fiecare cu 
soluţii de a se lucra în mod real şi aplicat pe fiecare text, deoarece consecinţele modificărilor acestor Coduri se vor 
vedea nu numai la nivel de judecător sau de procuror, ci la nivel de societate românească", a precizat Dana 
Gîrbovan, potrivit Agerpres. 
Aceasta a subliniat că există o nevoie reală de modificare a acestor Coduri şi a semnalat o serie de probleme care 
necesită răspunsuri sau soluţii. 
"Ceea ce este cel mai important să înţelegem este că există o nevoie reală de modificare a acestor Coduri, fie că 
vorbim de nevoia generată de punerea în acord a legii cu deciziile CCR, de implementarea a unor directive. (...) 
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Sunt şi chestiuni care ţin de politica penală a statului, unele vizează strict oportunitatea şi pentru acestea 
răspunderea revine în cele din urmă Parlamentului, care va fi chemat să dea seamă cetăţenilor. Sunt foarte multe 
probleme care necesită o atenţie sporită şi multă muncă, răbdare şi deschidere spre dialog'', a adăugat ea. 
Ea a amintit de problema lipsei semnăturii de pe hotărâre judecătorească. 
''Nu este vorba neapărat de problema semnăturii care poate fi înlocuită de cea a preşedintelui în anumite 
circumstanţe şi nu au fost probleme legate de aceasta. Dar există o problemă reală - au fost situaţii în care un 
judecător a fost exclus din magistratură pentru că nu şi-a motivat hotărârile, a lăsat în urmă sute de hotărâri 
nemotivate în complet. În situaţia asta pur şi simplu cursul judecăţii este blocat, pentru că nu poate un alt 
judecător să motiveze hotărârea, există o decizie recentă a CCR în acest sens. (...) Din nefericire, sunt suficient de 
multe cazuri în instanţe de acest fel pentru a fi nevoie să se găsească o soluţie, însă o soluţie raţională, pentru că 
soluţia propusă aduce alte probleme ce se adaugă acestei probleme iniţiale. Or nu este uşor acest lucru, am şi 
discutat la nivelul secţiei la Curtea de Apel, fiecare coleg a venit cu o altă idee, s-au găsit contraargumente la 
ideea propusă", a detaliat preşedintele UNJR, potrivit Agerpres. 
O altă chestiune importantă semnalată de Dana Gîrbovan este aceea a deciziilor CCR, "care evident nu 
dezincriminează o infracţiune, ci constată că legea care incriminează infracţiunea respectivă este 
neconstituţională". 
"Dacă legiuitorul nu îşi îndeplineşte obligaţia constituţională de a pune legea în acord cu decizia CCR, legea 
respectivă nu mai produce efecte şi întrebarea care se pune - ce se întâmplă cu persoanele care au fost 
condamnate în baza legii respective? Este firesc ca statul român să îşi asume, să ţină în continuare lipsite de 
libertate persoane condamnate în baza unei legi declarate neconstituţionalitate doar pentru că Parlamentul nu şi-
a îndeplinit obligaţia constituţională ce îi revine? Şi aici trebuie gândit la răspunsul pe care trebuie să-l dăm la 
această întrebare şi la ce soluţii găsim în acest sens", a mai spus judecătoarea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ROBOR continuă creșterea. Nou record al ultimilor 3 ani și jumătate 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a atins 
astăzi un nou record al ultimilor trei ani şi jumătate. Indicele a ajuns la 2,47% pe an, de la 2,45% pe an cât era luni, 
reiese din datele Băncii Naţionale a României (BNR), citate de Agerpres. 
O valoare apropiată a fost înregistrată pe 23 octombrie 2014, respectiv 2,48% pe an. Conform datelor BNR, la 
începutul acestui an, ROBOR se situa la 2,05% în condiţiile în care, în perioada similară a anului trecut indicatorul 
era la 0,91% pe an. 
În ceea ce priveşte indicele la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, acesta a rămas la 2,57% 
pe an. De asemenea, ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către 
băncile comerciale de la alte bănci comerciale, a stagnat la 2,62% pe an, iar indicele ROBOR la 12 luni a rămas 
miercuri la 2,67% pe an. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Teodorovici consideră că medierea preşedintelui nu se justifică. Locul indicat de ministrul Finanţelor unde va 
discuta cu BNR de inflaţie, despre ROBOR şi altele 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat miercuri că în întâlnirea de la Guvern, de joi, cu conducerea 
Băncii Naţionale a României (BNR), se va discuta şi de inflaţie, şi de ROBOR, ţinând însă să precizeze că medierea 
propusă de Preşedinţie pe aceste teme „nu se justifică”. 
„Discuţia aceasta de la Guvern a fost stabilită înainte ca dl preşedinte să anunţe acea mediere care, după părerea 
mea, nu se justifică. Vom discuta, cu dl Isărescu, despre ROBOR, de inflaţie şi de alte subiecte care dau imaginea 
noastră macroeconomică”, a spus Eugen Teodorovici într-o emisiune la România TV. 
„Colaborarea noastră (n.n.- Guvern-BNR) se va vedea în piaţă, în sensul scăderii acestor doi indici. Inflaţia va fi 
undeva spre 3,5%, aproape de nivelul calculat de noi la stabilirea bugetului pe acest an”, a mai spus ministrul 
Finanţelor. 
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Oficialul a menţionat că Ministerul Finanţelor ar putea ieşi cu „o dobândă mai bună”, într-o sesiune de titluri de 
stat pentru populaţie şi că se aşteaptă ca analiştii economici să considere această măsură ca pe o concurenţă a 
statului în raport cu băncile. 
„Dacă ieşim cu titluri de stat pentru populaţie cu o dobândă atractivă, mă aştept ca oamenii cu pregătire 
economică foare înaltă să spună că Guvernul a început o luptă împotriva băncilor, dar nu este deloc aşa. Astfel de 
declaraţii sunt nejustificate şi iresponsabile, e posibil ca pentru mine, ca Minister de Finanţe, să ajung să mă 
împrumut mai scump din cauza acestor declaraţii”, a spus Eugen Teodorovici. 
Referindu-se la declaraţiile recente ale preşedintelui României, ministrul Finanţelor a întrebat „de ce la o mediere 
Preşedinţia cheamă doar o singură parte” şi „de ce s-a referit la pesedişti” în loc să aleagă varianta „nu 
comentez”. „Toate aceste ieşiri şi declaraţii afectează zona economică a României, inclusiv costurile de finanţare”, 
a mai spus Teodorovici. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Cum vrea ministrul Teodorovici să aducă muncitori străini în România. Ce prevedere trebuie să dispară 
Prevederea legală potrivit căreia companiile româneşti care angajează străini trebuie să-i plătească cu salariul 
mediu brut pe economie „trebuie să dispară”, a declarat miercuri ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
„Se discută la nivelul Ministerului Finanţelor, dar şi la Justiţie, şi la Externe, pentru a vedea care este decizia cu 
privire la angajarea forţei de muncă din străinătate, iar o decizie se va lua până la sfârşitul lunii mai. Acea 
prevedere legală, cu salarizarea angajaţilor străini la nivelul salariului mediu pe economie trebuie să dispară”, a 
declarat ministrul Finanţelor, într-o emisiune la România TV. 
„Dacă această prevedere a fost creată de România, şi nu este impusă de la nivel european, atunci această 
prevedere trebuie să dispară”, a precizat Eugen Teodorovici. 
Potrivit OUG 194/2002, republicată, privind regimul străinilor în România, „străinilor intraţi în România în scopul 
încadrării în muncă li se prelungeşte dreptul de şedere temporară în scop de muncă dacă prezintă contractul 
individual de muncă cu normă întreagă, înregistrat în registrul general de evidenţă a salariaţilor, din care rezultă 
că salariul este cel puţin la nivelul câştigului salarial mediu brut”. Iar în cazul lucrătorilor înalt calificaţi „salariul 
trebuie să fie la nivelul de cel puţin patru ori câştigul salarial mediu brut”, se precizează în normativul citat. 
Patronatele şi celelalte asociaţii de angajatori au semnalat în repetate rânduri că lipsa forţei de muncă din 
România nu poate fi acoperită cu angajaţi străini, deoarece acestora trebuie să li se plătească salarii la nivelul 
mediului brut pe economie, adică semnificativ mai mari decât sumele pe care acum le plătesc angajaţilor români. 
Potrivit Institutului Naţional de Statistică, în luna februarie 2018 salariul mediu brut pe economie a fost de 4.128 
de lei, iar cel net a fost de 2.487 de lei. Asta în timp ce salariul minim brut pe economie - nivel la care sunt plătiţi 
mai mult de 35% din angajaţii români - este de 1.450 de lei lunar. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 CONFLICTUL președinte-Guvern ajunge la un nou nivel: Ministrul de Externe va fi AUDIAT pe tema mutării 
ambasadei din Israel 
Comisia pentru politică externă a Camerei Deputaţilor a aprobat miercuri solicitarea PNL de a-l chema la audieri 
pe ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, după ce Executivul a decis mutarea ambasadei României de la Tel 
Aviv la Ierusalim. 
“Audierea ministrului va avea loc, cel mai probabil, săptămâna viitoare pe tema Memorandumului Guvernului 
referitor la mutarea Ambasadei de la Te Aviv la Ierusalim”, se arată într-un comunicat de presă al PNL. 
Deputatul PNL, Ben-Oni Ardelean, a anunţat săptămâna trecută că liberalii au decis în şedinţa Biroului Executiv 
Naţional (BEx) să-i solicite ministrului de Externe, Teodor Meleşcanu, să vină în faţa comisiilor de politică externă 
din Parlament pentru a da explicaţii cu privire la decizia Guvernului de a muta Ambasada României de la Tel Aviv 
la Ierusalim. 
"Am decis azi în Biroul Politic Naţional că vom chema la audieri şi vom face toate demersurile ca ministrul de 
Externe să vină în faţa comisiei de politică externă sau comisiilor reunite de politică externă pentru a da explicaţii 
pe următoarele aspecte: vrem să ştim care este geneza acestui memorandum (privind mutarea ambasadei din 
Israel - n.r.), dacă domnia sa, dacă cineva din Ministerul de Externe, vreun secretar de stat din direcţiile de acolo, 
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dacă cumva şefa dânsului, doamna Birchall sau şeful pe ordine ierarhică, domnul Dragnea, sau domnul Tăriceanu 
au iniţiat acest memorandum într-un mod cât se poate de obscur, la secret, aflând din presă. (...) Îi reamintim 
domnului Dragnea că şeful diplomaţiei româneşti este preşedintele României şi trebuie să ţină cont de lucrul 
acesta", a spus deputatul PNL, Ben-Oni Ardelean. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, în 19 aprilie, la Antena 3 că Guvernul a adoptat un memorandum prin 
care s-a decis mutarea ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim, iar acest gest are “o valoare foarte mare 
pentru administraţia americană”, deoarece România este al doilea stat după SUA care face acest lucru. 
Administraţia Prezidenţială a transmis, o zi mai târziu, că preşedintele Klaus Iohannis nu a fost informat sau 
consultat în prealabil în legătură cu mutarea Ambasadei României în Israel de la Tel Aviv la Ierusalim şi a subliniat 
că această decizie nu are la bază evaluări solide şi cuprinzătoare şi că "un astfel de demers nu se poate face decât 
în urma unei analize de profunzime, care să ia în considerare toate consecinţele şi implicaţiile politice externe ale 
acestuia". 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat ulterior că a avut o discuţie la telefon cu preşedintele Klaus Iohannis despre 
memorandumul privind mutarea ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim, că şeful statului va fi consultat şi 
că documentul este clasificat de către MAE. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Teodor Meleşcanu - vizită oficială în Maroc 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, efectuează joi şi vineri o vizită oficială în Regatul Maroc, la 
invitaţia omologului său marocan, Nasser Bourita.  
 
Potrivit unui comunicat al MAE, programul vizitei cuprinde, joi, convorbiri oficiale cu şeful Guvernului marocan, 
Saadeddine El-Othmani, şi întrevederi cu preşedintele Camerei Consilierilor, Hakim Benchamach. Totodată, şeful 
diplomaţiei române va avea convorbiri cu Saaid Amzazi, ministrul educaţiei, formării profesionale, învăţământului 
superior şi cercetării ştiinţifice.  
 
Vizita lui Meleşcanu în Maroc cuprinde şi o componentă economică, "menită să stimuleze schimburile comerciale 
bilaterale şi să intensifice investiţiile reciproce" şi care va fi concretizată prin organizarea unei întrevederi cu 
preşedintele Camerei Bilaterale de Comerţ Maroc-România, la care vor participa operatori economici locali, arată 
MAE.  
 
Totodată, vineri, Teodor Meleşcanu se va întâlni şi va avea consultări bilaterale cu omologul marocan, Nasser 
Bourita.  
 
Cu prilejul vizitei vor fi semnate Memorandumul de înţelegere între Ministerul Afacerilor Externe al României şi 
Ministerul Afacerilor Externe şi Cooperării Internaţionale al Regatului Maroc şi Acordul de cooperare între 
Institutul Diplomatic Român şi Academia Marocană de Studii Diplomatice, se precizează în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Interzicerea maşinilor sub Euro 5 în Capitală | Se cere decalarea datelor în controversatul proiect privind 
scoaterea autoturismelor cu norme de poluare sub Euro 5 din Bucureşti 
Lucian Iliescu, consilierul general în cadrul Primăriei Capitalei care propune scoaterea maşinilor sub Euro 5 din 
Bucureşti, cere conducerii PMB să nu „bagatelizeze” acest proiect. Iliescu vrea, de asemenea, decalarea datelor 
din proieict. Cum văd acest proiect celelalte partide din CGMB. 
„În urma consultărilor, modific două articole. Decalez limitarea între orele 6.00 - 22.00 pe raza Municipiului 
Bucureşti a autoturismelor Euro 3 în 2023 faţă de 2020 şi Euro 4 în 2025, faţă de 2021. Articolul cu masinile non 
euro, Euro 1 şi Euro 2 rămâne neschimbat şi prevede limitarea între 6.00- 22.00 încapând cu 1 ianuarie 2019. 
Includ ca excepţie autovehiculele retro, respectiv cumulat 30 ani vechime, plus înscriere într-o asociaţie auto 
recunoscută. Celelate excepţii rămân neschimbate”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Lucian Iliescu, consilier general 
din partea Partidului Mişcarea Populară. 
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Recent, Iliescu a propus spre dezbatere un proiect de hotârâre care prevede interzicerea circulaţiei în Capitală, de 
la 1 ianuarie 2019, a autoturismelor Euro 1 şi Euro 2 şi autoturismelor Euro 3 şi Euro 4 din 2020, respectiv 2021. 
Proiectul nu a fost însă inclus pe ordinea de zi a şedinţei CGMB şi nici măcar pus în dezbatere publică. 
„Doresc din partea executivului PMB să nu bagatelizeze propunerea mea şi să dea curs pentru consultarea publică 
şi a studiului de impact făcut de către direcţiile de specialitate ale primăriei. În lispa unui răspuns, cealaltă parte 
însemnată a bucureştenilor care îşi doresc un aer curat şi un trafic normal, trebuie să primească o explicaţie din 
partea Guvernului României şi a Primăriei Municipiului Bucureşti în ceea ce priveşte poluaea foarte mare din 
Capitală”, mai susţine Lucian Iliescu. 
Conducerea PMB nu vede, însă, cu ochi buni acest proiect. Cel puţin nu „în următoarea perioadă”. 
„Primăria Municipiului Bucureşti nu are în vedere adoptarea, în perioada imediat următoare, a unor reglementări 
referitoare la accesul în Capitală autovehiculelor încadrate în anumite categorii de poluare. Astfel de prevederi se 
adoptă, ca orice decizie care vizează restricţii aplicate cetăţenilor, după o analiză temeinică. Aşa cum 
municipalitatea a comunicat în trecut, intenţia este de a demara un sondaj de opinie sau o altă formă de 
consultare publică, eventual studii de impact cu privire la acest subiect”, se arată într-un comunicat remis de 
PMB. 
De altfel, nici consilierii celorlalte partide din cadrul CGMB nu susţin o măsura, susţinând că este radicală. 
„Eu cred că sunt alţi paşi care trebuie făcuţi înainte de o astfel de măsură radicală. Ar trebui să luăm în ordine 
poluatorii, iar cel mai mare este transportul public de călători. Până la a interzice cetăţenilor accesul cu maşinilie 
în oraş, ar trebui modernizat transportul în comun, să nu mai polueze, şi trebuie implementate şi parcările de tip 
park&ride”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Cătălin Deaconescu, consilier PNL. 
Reprezentanţii USR spun că nu ar vota proiectul, în această formă. 
„Capitala este foarte poluată şi trebuie luate măsuri pentru a reduce poluarea. Pe de altă parte, nu se începe cu 
un astfel de proiect. În această formă, USR nu ar vota acest proiect, pentru că sunt alte lucruri pe care trebuie să 
le facem înainte de a penaliza cetăţenii”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Roxana Wring, consilier USR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Sănătăţii: 12.000 de doze de imunoglobulină vor fi aduse în România în luna mai 
Un număr de 12.000 de doze de imunoglobulină, dintre care 9.000 prin Mecanismul de protecţie civilă, vor fi 
aduse în România în luna mai, informează Ministerul Sănătăţii, într-un comunicat remis miercuri AGERPRES. 
 
"În această după-amiază, alte 2.500 de fiole de imunoglobulină au intrat în depozitul Companiei Naţionale 
UNIFARM şi urmează a fi distribuite către unităţile sanitare, în funcţie de solicitările acestora. În luna mai vor fi 
aduse încă 12.000 doze de imunoglobulină, dintre care 9.000 prin Mecanismul de protecţie civilă", precizează 
sursa citată. 
 
Potrivit MS, de la începutul anului şi până în prezent au fost aduse în Romania 14.563 de fiole de imunoglobulină, 
7.300 dintre acestea prin Mecanismul de protecţie civilă declanşat de către Ministerul Sănătăţii la începutul lunii 
martie. 
 
"Avem în acest moment 5 tipuri de imunoglobulină disponibile pentru tratarea pacienţilor noştri pentru toate 
tipurile de imunodeficienţă - primară, secundară, sepsis sever. Spitalele pot comanda produsele necesare de la 
UNIFARM. Este foarte important că producătorii au început să revină pe piaţa românească în urma măsurilor 
luate de Guvern", susţine ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, citată în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 BNR face un anunț cu greutate! Care este situația rezervelor României 
Miercuri, Banca Națională a României a făcut un anunț cu greutate. Instituția aflată sub comanda lui Mugur 
Isărescu a făcut publică situația rezervelor internaționale ale țării noastre. 
La 30 aprilie 2018, rezervele valutare la Banca Naţională a României se situau la nivelul de 33.539 milioane euro, 
față de 34.726 milioane euro la 31 martie 2018. 
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În cursul lunii au avut loc următoarele operaţiuni: 

 Intrări de 589 milioane euro, reprezentând modificarea rezervelor minime în valută constituite de 
instituţiile de credit, alimentarea conturilor Ministerului Finanţelor Publice, alimentarea contului Comisiei 
Europene și altele; 

 Ieşiri de 1.776 milioane euro, reprezentând modificarea rezervelor minime în valută constituite de 
instituţiile de credit, plăţi de rate şi dobânzi în contul datoriei publice denominate în valută şi altele. Plăţile de rate 
şi dobânzi în contul datoriei publice denominate în valută au însumat circa 1.416 milioane euro, din care 
rambursări de capital şi dobândă aferente împrumutului luat de Ministerul Finanţelor Publice de la Comisia 
Europeană în anul 2009 de 1.239 milioane euro. 
Rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone. În condiţiile evoluţiilor preţurilor internaţionale, valoarea acesteia s-a 
situat la 3.626 milioane euro. 
Rezervele internaţionale ale României (valute plus aur) la 30 aprilie 2018 au fost de 37.165 milioane euro, faţă de 
38.309 milioane euro la 31 martie 2018. 
Plăţile scadente în luna mai 2018 în contul datoriei publice denominate în valută, directe sau garantate de 
Ministerul Finanţelor Publice, însumează circa 157 milioane euro. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 România a plătit în aprilie o rată de 1,2 miliarde euro din datoria către Comisia Europeană angajată în 2009 
La 30 aprilie 2018, rezervele valutare se situau la nivelul de 33,53 miliarde de euro, faţă de 34,72 miliarde de euro 
la 31 martie, pe fondul plăţii unei rate de 1,23 miliarde de euro din datoria către Comisia Europeană (CE), angajată 
în 2009, arată un comunicat transmis miercuri de banca centrală. 
„Plăţile de rate şi dobânzi în contul datoriei publice denominate în valută au însumat circa 1,41 miliarde de euro, 
din care rambursări de capital şi dobândă aferente împrumutului luat de Ministerul Finanţelor Publice de la 
Comisia Europeană în anul 2009 de 1,23 miliarde de euro”, se arată în comunicat. 
Potrivit BNR, în cursul lunii aprilie au avut loc intrări de 589 de milioane de euro, reprezentând modificarea 
rezervelor minime în valută constituite de instituţiile de credit, alimentarea conturilor Ministerului Finanţelor 
Publice, alimentarea contului Comisiei Europene şi altele. 
Tot în aprilie au avut loc ieşiri de 1,77 miliarde de euro, reprezentând modificarea rezervelor minime în valută 
constituite de instituţiile de credit, plăţi de rate şi dobânzi în contul datoriei publice denominate în valută şi altele. 
Rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone. În condiţiile evoluţiilor preţurilor internaţionale, valoarea acesteia s-a 
situat la 3.626 milioane euro. 
Rezervele internaţionale ale României (valute plus aur) la 30 aprilie 2018 au fost de 37,16 miliarde de euro, faţă 
de 38,3 miliarde de euro la 31 martie 2018. 
„Plăţile scadente în luna mai 2018 în contul datoriei publice denominate în valută, directe sau garantate de 
Ministerul Finanţelor Publice, însumează circa 157 de milioane de euro”, a mai comunicat BNR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Austria le taie banii românilor: Nu mai dă ajutoare sociale pentru copiii care nu sunt cu părinții lor, ci se află în 
România 
Mulţi lucrători străini din Austria se vor confrunta cu tăieri de ajutoare sociale în cazul în care copiii lor trăiesc în 
ţările lor de origine şi nu împreună cu părinţii lor în Austria, potrivit unui proiect de lege al guvernului austriac de 
dreapta, prezentat miercuri, relatează agenţia DPA. 
Dacă proiectul de lege va fi aprobat de către parlament, ajutoarele sociale vor fi diminuate în cazul lucrătorilor 
proveniţi din ţări cu costuri de trai mai mici, în timp ce aceia din ţări cu costuri de trai mai mari vor beneficia de 
ajutoare mai mari, scrie agerpres.ro. 
Noua politică a guvernului de la Viena îi va afecta în special pe lucrătorii proveniţi din ţările est-europene membre 
ale UE. De exemplu, ungurii care primesc acum 172 de euro pentru un copil vor primi în viitor 94 de euro. 
Ministrul austriac pentru familie, Juliane Bogner-Strauss, a afirmat că proiectul de lege va duce la reduceri de 
cheltuieli ale guvernului de peste 100 de milioane de euro pe an. 
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''Aceste fonduri vor fi folosire pentru copiii din Austria'', a declarat dna Bogner-Strauss (OeVP) presei, după o 
reuniune a cabinetului. 
În 2016, Austria a alocat 273 milioane de euro ca ajutoare pentru circa 130.000 de copii din ţările UE şi Elveţia, 
sumă reprezentând aproximativ 7 % din plăţile totale din Austria destinate ajutoarelor pentru copii. 
Comisia Europeană a transmis că va investiga dacă politica austriacă este discriminatorie în cazul lucrătorilor UE 
non-austrieci. 
''Ne aşteptăm ca punctul nostru de vedere legal să prevaleze'', a declarat ministrul austriac al transporturilor, 
Norbert Hofer, care este vicepreşedinte al FPOe (extrema dreaptă). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Constanţa: Începe Sea Shield 18 - cel mai mare exerciţiu aliat de pe flancul sud-estic al NATO 
Forţe ce însumează 21 de nave militare, 10 aeronave de luptă, un submarin şi 2.300 de militari din mai multe ţări 
vor participa începând de joi, timp de opt zile, la Sea Shield 18, cel mai mare exerciţiu aliat de pe flancul sud-estic 
al NATO, a informat un comunicat de presă al Statului Major al Forţele Navale Române (SMFN). 
 
Potrivit sursei citate, participanţii la Sea Shield 18 - americani, britanici, bulgari, greci, români, spanioli şi turci - vor 
pune în aplicare proceduri standard NATO de luptă împotriva ameninţărilor asimetrice, aeriene, submarine şi 
maritime, conform unui scenariu bazat pe o situaţie geopolitică fictivă. 
 
"Forţele Navale Române participă la exerciţiul Sea Shield 18 cu două fregate, două corvete, două nave purtătoare 
de rachete, două dragoare maritime, două detaşamente mobile de lansare rachete, nave auxiliare şi scafandri de 
luptă, Forţele Aeriene Române asigură secvenţele de luptă împotriva ameninţărilor aeriene cu trei aparate de 
zbor MiG 21 Lancer şi, în premieră, Forţele Terestre Române participă cu un detaşament de infanterişti de la 
Brigada 9 Mecanizată Mărăşeşti", se arată în comunicatul SMFN. 
 
Aceeaşi sursă afirmă că Marina Militară Turcă a mobilizat un submarin, o fregată, o navă de patrulare, un avion de 
cercetare MPA P 235, Bulgaria va participa cu corveta BGS Bodri, SUA cu un avion de patrulare MPA P 8 Orion, 
Marea Britanie cu trei aeronave Typhoon, iar Grecia cu ofiţeri de stat major. 
 
Totodată, Comandamentul Maritim Aliat al NATO (MARCOM) este reprezentat de către Gruparea navală 
permanentă SNMG-2 (Standing NATO Maritime Group), care desfăşoară activităţi în Marea Neagră, în perioada 1-
21 mai, şi este alcătuită din distrugătorul britanic HMS Duncan, fregata bulgărească BGS Drazki, fregata spaniolă 
SPS Victoria şi fregata românească "Regele Ferdinand". 
 
"Exerciţiul multinaţional Sea Shield 18 este cel mai mare exerciţiu NATO organizat pe flancul sudic şi estic al 
Alianţei Nord Atlantice în anul 2018 şi demonstrează capacitatea deosebită a marinarilor militari români de a 
planifica, organiza şi conduce activităţi de instruire întrunite în cele trei medii de acţiune, terestru, aerian şi 
maritim", subliniază comunicatul SMFN. 
 
Exerciţiul multinaţional Sea Shield 18 face parte din Planul cu principalele activităţi ale Forţelor Navale în anul 
2018 şi oferă cadrul tactic de antrenament întrunit pentru operaţiile de apărare colectivă, conform articolului 5 al 
Alianţei Nord Atlantice. 
Deschiderea oficială a exerciţiului va avea loc vineri, 4 mai, la Terminalul Pasageri din Portul Constanţa, în 
prezenţa Şefului Statului Major al Forţelor Navale, viceamiralul Alexandru Mîrşu, iar în perioada 5-6 mai sunt 
planificate vizite oficiale ale reprezentanţilor militari străini la Comandamentul Flotei şi la autorităţile publice 
locale din Municipiul Constanţa. 
 
De asemenea, marinarii militari români şi străini vor desfăşura o serie de activităţi specifice pentru coordonarea 
tuturor acţiunilor de pe mare, planificate în perioada 7-11 mai.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Condiţie pusă în premieră. Bugetul propus de CE prevede posibila suspendare a finanţării în funcţie de statul 
de drept. Îndemnul lui Juncker: Să acţionăm responsabil 
Comisia Europeană (CE) propune un buget UE pentru perioada 2021-2027 care prevede posibilitatea suspendării, 
reducerii sau restricţionării accesului la finanţarea din partea UE în mod proporţional cu natura, gravitatea şi 
amploarea deficienţelor care afectează statul de drept. 
Instituţia afirmă că bugetul propus este "un răspuns onest la realitatea actuală, în care se aşteaptă ca Europa să 
joace un rol mai important în asigurarea securităţii şi a stabilităţii într-o lume instabilă, într-un moment în care 
Brexit va lăsa un gol considerabil în bugetul UE", se afirmă într-un comunicat de presă dat publicităţii de Comisia 
Europeană. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a declarat: "Ziua de astăzi este un moment important 
pentru Uniunea noastră. Noul buget reprezintă o oportunitate de a ne modela viitorul ca o Uniune nouă şi 
ambiţioasă, formată din 27 de state membre unite prin solidaritate. Prin propunerea de astăzi, am prezentat un 
plan pragmatic care arată cum să obţinem mai multe rezultate cu mai puţine resurse. Ţinând cont de contextul 
economic favorabil, avem un timp de respiro, ceea ce nu ne scuteşte însă de faptul că trebuie să facem economii în 
anumite domenii. Vom asigura buna gestiune financiară prin introducerea primului mecanism privind statul de 
drept. Aceasta înseamnă să acţionăm responsabil când este vorba de banii contribuabililor noştri. Mingea este 
acum în terenul Parlamentului şi al Consiliului. Cred cu tărie că ar trebui să ne propunem să ajungem la un acord 
înainte de alegerile pentru Parlamentul European de anul viitor." 
În ansamblu, Comisia propune un buget pe termen lung de 1 135 de miliarde de euro în credite de angajament 
(exprimate în preţurile din 2018) pentru perioada 2021-2027, echivalentul a 1,11 % din venitul naţional brut al 
UE27 (VNB). 
Potrivit Comisiei, "o inovaţie majoră în cadrul bugetului propus este consolidarea legăturii dintre finanţarea UE şi 
statul de drept. Respectarea statului de drept reprezintă o condiţie prealabilă esenţială pentru buna gestiune 
financiară şi pentru eficacitatea finanţării din partea UE." 
Instituţia mai explică faptul că o decizie privind suspendarea, reducerea sau restricţionarea finanţării UE ar urma 
să fie propusă de Comisie Europeană şi adoptată de Consiliu European prin vot cu majoritate calificată inversă. 
(Sursa: Mediafax) 
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